
Beantwoording Technische vragen raadsvoorstel Scenario's AZC 
 
Nr.  Fractie Vraag Antwoord 

1)  SGP In het voorstel staat: Na besluitvorming in de raad gaat het 
college over tot verdere uitwerking van het gekozen scenario. 
Wat wordt hier verstaan onder uitwerking? 
Als SGP gaan we ervan uit dat als het gekozen scenario 
uitgewerkt is, waardoor meer informatie beschikbaar en de 
financiële impact duidelijker wordt, dat de raad dan opnieuw 
aan zet is en dat uitwerken niet automatisch het 'uitvoeren' 
van het scenario betekent. 

De uitwerking van het gekozen scenario zal in november 2024 ter informatie 
aan u wordt gepresenteerd. Uw raad zal op dat moment gevraagd worden 
om een definitief besluit te nemen (locatiebesluit of besluit overeenkomst 
aan te gaan met andere gemeente ten behoeve van een samenwerking).   
De uiteindelijke realisatie van het gekozen scenario start na – een positief 
besluit vanuit uw gemeenteraad  vanaf 1 januari 2025. 

2)  SGP Bij alle vier de scenario' s staat dat de opvang van asielzoekers 
tot impact op zorg en onderwijs gaat leiden. 
Kunt u (op basis van ervaringen bij andere gemeenten) wat 
meer zeggen over hoe groot die impact zal zijn? 

De grootte van de impact hangt af van het gekozen scenario. De impact op 
zorg en onderwijs neemt toe als de gemeente de asielzoekers zelf opvangt.  
Er wordt daarbij een groter beroep gedaan op onderwijsfaciliteiten, leerling 
vervoer en zorgpartijen. Er zijn geen goede benchmarks beschikbaar, omdat 
veel afhankelijk is van de grootte en de samenstelling van de groep die we 
opvangen. 

3)  SGP Bij alle vier de scenario's staat ook dat de opvang van 
asielzoekers tot extra druk zal leiden bij de lokale handhaving 
en politie. 
Over het algemeen staat de inzet van politie door capaciteit 
onder druk, is het überhaupt reëel om te verwachten dat de 
politie meer inzet kan leveren? 

De verwachte druk op de politie is afhankelijk van het scenario wat wordt 
gekozen en de veiligheidsregio waarin deze werkzaam zijn. Sliedrecht valt 
bijvoorbeeld onder een andere basiseenheid van de politie dan Hardinxveld-
Giessendam, dus daar moeten dan afspraken over gemaakt worden.  
Pas tijdens de uitwerking van het gekozen scenario kan de te verwachten 
inzet van politie worden bepaald en kan worden ingeschat of de inzet kan 
worden geleverd en wat daar eventueel nog voor nodig is. 

4)  SGP Hoeveel geld krijgt een gemeente per opgevangen 
asielzoeker?  

De financiële regeling voor gemeenten met opvang voor asielzoekers zijn 
vastgelegd in het Faciliteitenbesluit opvangcentra. Het gaat dan om een 
uitkering die vergoeding uit het gemeentefonds, die de gemeente normaal 
gesproken voor inwoners ontvangt, vervangt. Het ministerie van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties stelt jaarlijks de normbedragen 
vast voor de vergoedingen. Dit bedrag is dus variabel. 

 



5)  SGP Er staat dat de kosten voor extra ambtelijke capaciteit op 
diverse terreinen volledig voor de gemeente zijn. 
Is het mogelijk om daar toch aanvullende afspraken over te 
maken of budget voor te krijgen, aangezien de opvang van 
asielzoekers een wettelijke taak is die wij als gemeente krijgen 
opgelegd.  

De financiële regeling voor gemeenten met opvang voor asielzoekers is 
vastgelegd in het Faciliteitenbesluit opvangcentra. Het ministerie van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties stelt jaarlijks de normbedragen 
vast voor de vergoeding voor opvang en tegemoetkomingen op andere 
vlakken zoals vergoeding Wooneenheden, vergoeding voor (vrijwilligers) 
werkgroepen, vergoeding voor voorlichtingskosten en een huisvestings-
budget basisonderwijs (regeling onderwijshuisvestingsbudgetten asiel-
zoekers). Zoals in het antwoord op vraag 4 ook is aangegeven gaat het om 
een bedrag dat wordt uitgekeerd in plaats van de uitkering uit het 
gemeentefonds die wij gewoonlijk per inwoner krijgen en waaruit wij 
(tezamen met de inkomsten uit belastingen en heffingen) onze voorzieningen 
betalen. 

6)  SGP Bij scenario 1, staat dat de verwachting is dat de gemeente 
Sliedrecht afspraken wil maken over de rol van Hardinxveld. 
Aan wat voor soort afspraken moeten we denken? 

De afspraken kunnen betrekking hebben op allerlei aandachtsgebieden 
rondom de opvang van vluchtelingen zoals, ruimtelijke ordening, onderwijs, 
zorg, financieel, openbare orde en veiligheid, opvang Oekraïners/Status-
houders of communicatie. Omdat de beoogde locatie op de grens van beide 
gemeenten ligt, ligt het voor de hand dat afspraken in grote mate betrekking 
zullen hebben op “wie doet wat” en wat betekent dat voor de druk op 
voorzieningen, veiligheid en financiën. 

7)  SGP Op dit moment hebben gemeenten de wettelijke taak ten 
aanzien van de opvang van asielzoekers. 
Gezien het regeerakkoord wat vorige week gesloten is, lijkt de 
Spreidingswet ingetrokken te gaan worden. 
Wat gaat dat betekenen voor het voorstel dat nu voor ligt? 

Voor het college verandert er niets. De in de publiciteit gebrachte plannen 
van het aanstaande kabinet met betrekking tot het intrekken van de 
Spreidingswet zijn nog niet wettelijk bekrachtigd.  
Daarnaast zijn er in de regio afspraken gemaakt over de opvang van 
vluchtelingen en zijn de aanmeldlokaties van Ter Apel en Bundel nog steeds 
overvol. Om deze aanmeldlokaties te ontlasten en onze collega-gemeenten 
niet alleen voor dit probleem te laten staan, blijft het opvangen van 
asielzoekers nodig.  
Tenslotte is er ook een moreel appèl om mensen uit oorlogsgebieden een 
plek te geven. Er zijn dus verschillende argumenten, van juridisch tot ethisch 
om dit voorstel niet te wijzigen. 

 
 



8)  SGP Het schrappen van de Spreidingswet zou kunnen betekenen 
dat er minder geld beschikbaar komt voor de opvang van 
asielzoekers. 
Wordt hiermee rekening gehouden bij het uitwerken van het 
gekozen scenario? 

De in de publiciteit gebrachte plannen van het aanstaande kabinet met 
betrekking tot het intrekken van de Spreidingswet zijn nog niet wettelijk 
bekrachtigd. Dat betekent dat er in de uitwerking van de gekozen scenario's  
geen rekening wordt gehouden met de in de publiciteit gebrachte  
veranderingen in financiële vergoedingen. 

9)  T@B Welke invloed heeft het intrekken van de Spreidingswet op 
deze opinienota? 

Zie voor het antwoord op deze vraag het antwoord op vraag 7 

10)  T@B Wat is na het intrekken van de Spreidingswet de taakstelling 
m.b.t. het opvangen van asielzoekers voor Hardinxveld-
Giessendam? 

Daar is op dit moment nog geen duidelijkheid over te geven. 

 


